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בס"ד

פרשת השבוע, "כי תישא את ראש בני ישראל" וכ"ו. ובהמשך 
עם  העגל.  חטא  בתבל,  ביותר  הגדולה  הנפילה  הפרשה, 
ביותר, עוברים על  נופלים בחטא הנורא  ה',  ישראל, עמו של 
הדיברה הראשונה בעשרת הדיברות, "אנוכי ה' אלוהיך אשר 
הוצאתיך מארץ מצריים, לא יהיה לך אלוהים אחרים על פני", 
בכל  ככופר  הוא  הרי  זרה,  בעבודה  המודה  כל  נאמר,  שעליו 

התורה כולה, ממש נורא ואיום, מבהיל על הרעיון. 
הרי  להיות?  יכול  זה  איך  איך?  היא  הנשאלת  והשאלה 
הרע,  יצר  של  דרכו  היא  כך  חז"ל,  שאמרו  מה  ידוע 
היום אומר לו עשה כך, ומחר אומר לו עשה כך, עד 
שאומר לו, לך עבוד עבודה זרה. פירושם של דברים: 
היצר הרע ערמומי מאוד, הוא יודע שאין לו שום סיכוי 
להחטיא את האדם, בחטא גדול ונורא כמו עבודה זרה 

מתוחכמת,  מאוד  בשיטה  הוא  משתמש  ולכן  רגע,  בין 
קטן  משהו  על  שיעבור  היינו  כך,  עשה  לו  אומר  היום 

לו  גורם  לאט  עד שלאט  כך  קצת,  עוד  ומחר  ממצות התורה, 
ללכת לעבוד עבודה זרה.

אם כן, לא מובן, איך ברגע אחד הצליח היצר הרע להחטיא את 
עם ישראל בחטא החמור של עבודה זרה? והתשובה היא, מה 
לו עשה  אומר  כך, שהיום  היא  היצר  שאמרו חז"ל שדרכו של 
כך, ומחר אומר לו עשה כך, ולא בין רגע אחד יאמר לו לעבוד 
עבודה זרה, זה באופן רגיל וטבעי, אך ברגע של בלבול ואובדן 
עשתונות, ברגע של עצבות, ייאוש, חושך ענן וערפל, שם יכול 
להפיל את האדם בין רגע, לחמור שבחטאים, וכך אמרו חז"ל 
שבאותו היום לפי חשבונם של ישראל היה אמור משה רבינו 
והראה  העולם,  את  להחשיך  גרם  הרע  היצר  ההר,  מן  לרדת 
להם מיטתו של משה רבינו שכאילו מת, וכמו שנאמר, "כי זה 
משה האיש אשר העלנו מארץ מצריים, לא ידענו מה היה לו", 

שמראים  פירושו  "זה",  מילת:  שנאמרה  מקום  כל  חז"ל  אמרו 
ואז  מת,  משה  הנה  באצבע,  הראו  כך  זה,  ואומרים  באצבע 
נפלה רוחם בקרבם, וממילא כבר יכול היה היצר הרע להפילם 

בין רגע, בחטא החמור והנורא של עבודה זרה.
ברגעים  להיזהר  יקרים,  ואחיות  אחים  נלמד  מכאן 

להחליט  לא  וערפל,  ענן  חושך  של  רגעים  משבר,  של 

היא  אלה,  מעין  ברגעים  החלטה  כל  החלטות, 

החלטה חפוזה, החלטה חסרת אחריות, החלטה 

שסופה מי יישורנו, על רגעים מעין אלה נאמר: 

עד  נחכה  זעם",  יעבור  עד  רגע,  כמעט  "חבי 

שיתבהר, עד שיחלפו העננים, והראות תחזור 

להיות בהירה, אז נוכל להיות חכמים, אז נוכל 

לשבת ולהתבונן בצורה ברורה בדברים.

היו  ולא  קצת,  עוד  ממתינים  היו  ישראל  עם  אם 
ממהרים להחליט החלטה חפוזה כזו, כבר היה משה יורד 
את הכתם  כולם  הדורות  ומכל  חוסכים מעצמם  והיו  ההר,  מן 
הנורא הזה, את החמור שבחטאים, חטא העגל, שכידוע אם 
לא היו חוטאים ישראל בעגל, היה המוות פוסק מן העולם. וכמו 
שדרשו חז"ל על הפסוק בתהילים, "אני אמרתי אלוהים אתם, 
תיפולו",  השרים  וכאחד  תמותון  כאדם  אכן  כולכם,  עליון  ובני 
והגיעו  זוהמתם,  פסקה  סיני  הר  על  ישראל  שעמדו  בשעה 
למדרגת אדם הראשון קודם שחטא, אמר השי"ת: "אני אמרתי 
אלוהים אתם", לא תמותו יותר לעולם. אבל לאחר העגל נאמר: 
לעולם.  המיתה  גזרת  חזרה  תמותון",  כאדם  "אכן  "חטאתם", 
כמה חבל. לכן ניזהר ונישמר בכל ליבנו, לא להחליט החלטות 
ויתקיים בנו  יהיה בעזרנו,  ובורא עולם  חפוזות בשעת משבר, 

מקרא שכתוב, "ובלע המוות לנצח" אכי"ר.
                                                     שבת שלום ומבורך.

לִכלְַל  קָטָן  וכִוּחַּ  מִכלָּ  ומַּגיִּעִים  לִיטָה  ְ שּׁ מִ ּוצְֹאִים  י שֶׁ זוגּ  ְּניֵ  ב
י  יקֵָלוּּ", מִ "ובּזֹיַ  נאֱֶּמַר  ֶ שּׁ ִּכלְָל מַה  ב לְבוּנֹותֹ, הֵם  ועְֶ רִיבָה  מְ
ֵּד  לְכבַ מַקְפִּידִים  אֵינכְםֶ  אִם  בוֹּ.  זלְַזלֵ  מְ אֲניִ   - ִּי  ב זלְַזלֵ  מְּ שֶׁ
 ּ ו צַפּ תְּ אַל  ומּועָּקָה,  מֶתַח  שֶׁל  ְּשָׁעָה  ב ניִ  ֵ שּׁ הַ אֶת  הָאֶחָד 
הָאֲמורִּים  בָרִים  ְּ ד הַ כלָּ  רָכהָ.  והְַעֲ כבָּודֹ  ֵּיניֵכםֶ  ב  ּ יו יהְִּ שֶׁ
כלְִּי  לְכלָ  רֵי  הֲ יצְַרָן'.  'הורָֹאותֹ  שֶׁנקְִּרָא  מִמָּה  חֵלֶק  הֵם 
כיֵּצַד  מְפָרְטִים  אֲשֶׁר  יצְַרָן',  'הורָֹאותֹ  מֻצְמָדִים  שְׁמָעותִּי  מַ
ר ומָּה אָסורּ. אִם אָדָם  תָּ בָר ומְּלַמְּדִים מַה מֻּ ָּ ַּד מֵּשׁ ב תַּ שְׁ לְהִ
ְּהֶתְאֵם  ב נוהֵֹג  שֶׁאֵינוֹ  אוֹֹ   ,ּ ָּלו ל הַ הַהורָֹאותֹ  אֶת  לומֵֹד  לאֹ 

ִּמְאֻחָר  ב אוֹֹ  ם  ָּ ְּמֻקְד ב שֶׁ ניִּחַ  לְהַ סָבִיר  אֲזיַ  הורָֹאותֹ,  לְאותָֹן 

אִּין אֵינםָ  נשִּּוׂ ּיֵ הַ י ושּׁ. חַ זהֶּ יתְִקַלְקֵל ויְצֵֵא מִכלְַּל שִׁמּ בָר הַ ָּ ד הַ

ְּהֶתְאֵם לַעֲצַת הַיצֵֶּר הָרַע,  ֵּל, נפְִעַל ב שׁונֹיִם; אִם נתְִעַצ

כפְִּי  שֶׁלאֹּ  הִתְנהֲַגותּ  זוהִֹי  לֵב,  י  וקְּשֵׁ אָנוכֹיִיִּם  נהְִיהֶ 

נהָּ...  ין לָנוּ מֵאֲחורֵֹי הַפִּ ֵּר ימְַתִּ ב שְׁ הורָֹאותֹ הַיצְַּרָן, והְַמַּ

ֵם  שּׁ הַ זרְַת  ְּעֶ ב נזִכְהֶּ  אֲזיַ  יצְַּרָן  הַ לְהורָֹאותֹ  ָּמֵד  נצִ אִם  אֲבָל 

עשֶֹׁר  אשֶֹׁר,  ורְֵעותּ,  והָ  אַחְ אַהֲבָה  שָׁלוםֹ,   ּ ְּבֵיתֵנו ב כןֹּ  ישְִּׁ שֶׁ

וכְלָ טובּ.

שלום וברכה לרב רפאל זר היקר והאהוב, שנים רבות 

בהתלהבות  לך  ומקשיבים  אותך  רואים  ואשתי  אני 

נושא אתה  ובכל  לנו מאוד מכל הרצאה  כיף  עצומה. 

מחזק ומרתק אותנו. אנחנו אוהבים אותך!!! יישר כח 

על זיכוי הרבים.

לשליחת טור אישי שלחו מייל

 karvenu1@gmail.com 

מתוך הספר "לחיות או לא להיות"  להזמנות ספרי הרב: 03-9091313



כי אתה תשלם לאיש כמעשהו

אסור לעשות בדיקת דם בשבת לחולה שאין בן סכנה, ואם יש חשש 

לו  מותר  גופו,  בכל  שמצטער  או  למשכב,  שנפל  או  אבר,  לסכנת 

לעשות את הבדיקה על ידי גוי. 

)מנוחת אהבה ח"ג עמ' צה סעיף יב(

להזמנות: 03-9091313מלאכת שוחט

לי  היו  שישי  יום  באותו  בארץ.  המלון  מבתי  באחד  חיזוק  בשבת  הייתי 

בבוקר שתי הרצאות בבאר שבע, ומשם יצאתי לצפון. גם במלון העברתי 

שתי הרצאות בערב שבת. הייתי עייף מאוד, ובשעה 12:30 בלילה כבר 

הרגשתי שאני חייב ללכת לישון בדחיפות... ואז הגיע אליי יהודי, ביקש 

להתייעץ איתי בנושא ארוך והתחנן שאשמע אותו... היה לי קשה מאוד, 

אך כשיש יהודי במצוקה לא חושבים פעמיים. מיד עזרתי לו בכל כוחי. 

יצאנו להסתובב סביב בית המלון כשעה וחצי, הוא מספר לי על צרותיו 

לו, לעודדו  ואני משתדל בכל כוחי לא לעצום את העיניים, רק להקשיב 

זרוק  רואה צרור מפתחות  אני  כדי שאנחנו הולכים,  תוך  ולשמחו. 

בו  ויש  למלון,  באתי  כאשר  ו',  ביום  לי  נפל  הצרור  שלי!  שהוא  ומזהה 

לי עוד שכפול שלו... אז  ואף מפתח אחד שאין  מפתחות חשובים מאוד 

זה  ולולי  המפתחות,  צרור  את  מצאתי  ליהודי  שעזרתי  שבזכות  הבנתי 

הייתה לי עוגמת נפש גדולה מאוד.

הרה"ג חיים זאיד שליט"א

פינה חדשה

פניני הפרשה

אׂ אתֶ ראֹשׁ בנְּיֵ ישִרְָׂאלֵ לפִקְֻדֵיהםֶ" )שמות לב, יב(: "כיִּ תִשָּ

ניתן לבאר בס"ד את הפסוק "כי תשא את ראש", על פי מה שאמר הבעל 

שם טוב הקדוש: "היכן שאדם חושב שם הוא נמצא". דע לך שכל מגמתו 

לבורא,  כיצד להתקרב  חושב, אדם שמחשבתו  היכן שאדם  זה  של האדם 

איך להתפלל יותר בכוונה, איך לחזור בתשובה וכדו', שם הוא נמצא. אדם 

שמחשבתו כל היום עסוקה בכסף, או חלילה בכל מיני תאוות שונות, שם 

הוא נמצא. מסופר על אחד מגדולי האדמו"רים שהיה קודש קודשים והיה 

לו: "אני עולה  ואמר  יום אחד פנה לשמשו  עסוק כל היום בלימוד התורה, 

לעליית הגג ללמוד, אני מבקש ממך אין להכניס אלי שום אדם, רק ברגע 

שאני יפתח את הדלת". לאחר כמה שעות דפקו על דלת ביתו של הרב שני 

עשירי העיירה, פנו לשמש בבקשה לגשת בדחיפות לכבוד הרב, אמר להם 

השמש: "אני מצטער, אין שום אפשרות לגשת לרב כרגע". זעקו העשירים 

ואמרו: "כל נכסינו נמצאים בסכנה, יש ברשותנו אלפי ראשי בקר, ויש כרגע 

מגפה נוראה ובכל רגע נתון מתים ראשי בקר, והנזק יפגע גם בעניי העיירה 

שאנו תומכים בהם". השמש הבין שמדובר במקרה דחוף, משום כך נתן להם 

לעלות לעליית הגג לגשת לרב. העשירים פתחו את הדלת, וראו את הרב יושב 

ועסוק בתורה.  לקח מספר רגעים עד שהרב הבחין שהם נכנסו, וממש נבהל 

ונרתע שראה אותם.  שאל הרב את מבוקשם, בכו העשירים על הצרה הגדולה 

שפוקדת אותם. ברכם הרב, ומיד הקב"ה עושה רצון צדיק ונפסקה המגיפה.

לאחר שהלכו העשירים, פנה הרב אל השמש, "אמרתי לך לא להכניס שום 

אדם לחדרי, מדוע הכנסת אותם"? התנצל השמש ואמר: "ראיתי שיש בדבר 

עניין של הצלת עניי העיר שחלילה לא ייפגעו מהנזק אצל עשירי העיירה, שעל 

ידי הנזק ברכושם לא יתרמו יותר". אמר לו הרב: "טוב שנהגת כך, באמת מדובר 

במקרה חריג ויש בו עניין של מצווה". "אבל דע לך, אני הייתי עסוק בלימוד 

התורה והתנתקתי לגמרי מהעולם הזה, וברגע שהם נכנסו כמעט התעלפתי. 

פתאום ראיתי לפני שור ושה ממש, לא בני אדם. היה לי קשה לעבור בצורה 

היכן  כי  בקר,  בראשי  שעסוקים  אדם  לבני  גשמי  לעולם  רוחני  מעולם  חדה 

שאדם חושב שם הוא נמצא".

ועל פי זה יש לומר, "כי תשא את ראש בני ישראל", להרים את ראש בני ישראל, 

ישראל תעסוק בדברים  שזוהי המחשבה שנמצאת בראש, שמחשבתם של 

ולא חלילה בהבלי  וגמילות חסדים,  שעומדים ברומו של עולם, בתורה חסד 

העולם הזה, כי היכן שאדם חושב שם הוא. 

הרה"ג שמואל זר שליט"א

פינה חדשה



הנישואין  שברית  שהבנו  אחרי  אבל  בחיים'.  'פעם  שמתחתנים  לחשוב  התרגלנו 

מתבטאת בעיקר בשיחה, מתגלה לנו דבר נפלא, ככל שבני הזוג ישוחחו ביניהם 

יותר, הם יתקרבו ויכירו טוב יותר את בני זוגם ויגלו פנַּיִם נוספות באישיות שלהם. 

אספר לכם, כשהדרכתי חתנים בנושא של הנהגות חיי הנישואין בשנה הראשונה, 

הדגש העיקרי היה - לשוחח ביחד כל יום שעה לפחות. וזאת כדי לבנות את הקשר 

הזוגי, שיהיה חזק ואיתן לכל החיים. כי השנה הראשונה היא יציקת היסודות של 

הבית. נחשוב לרגע, אם בני זוג שוחחו ביחד כל יום במשך שעה אחת, אז בשנה 

את  מענין  ומה  משעמם  מה  להכיר  למדו  הם  וכך  שעות!   365 שוחחו  הם  אחת 

המנגינה  את  גם  להכיר  למדו  והם  אותו,  מעציב  ומה  אותו  משמח  מה  הזוג,  בן 

שנשמעת עם המילים. יוצא מדברינו שבכל פעם שבעל מדבר עם אשתו הוא 

נשמתה.  של  אחר  חלק  'מקדש'  והוא  באישיותה  נוסף  פן  מגלה  למעשה 

ולכן נוכל לומר שבכל פעם שבעל משוחח עם אשתו, הוא בעצם אומר לה 

מחדש - 'הרי את מקודשת לי'. כעת מובן שקידושין אינם אקט חד פעמי שקרה 

כל  לאורך  ונמשכת  החופה  תחת  שהתחילה  פעולה  זו  אלא  שנים,  מספר  לפני 

החיים. הם התחילו לשוחח במעמד החופה על במת הקידושין, והם ממשיכים את 

השיחה בבית, בסלון, במטבח, בחדר השינה, בבילויים, בטיולים, וגם כשמזדקנים. 

כך משביחים את חיי הנישואין. לאחר ההמלצה שצריך לשוחח כל יום שעה, יהיה 

מי שיקום וישאל, או לפחות יחשוב בלבו - ומה עם מה שאמרו: 'אל תרבה שיחה 

עם האשה, באשתו אמרו...'? על כך כבר ענה ה 'חזון איש': 'ומה שאמרו אל תרבה 

שיחה עם האשה, אין זה אמור בשנה הראשונה לנישואין ולא כשהיא עצובה'. את 

השנה הראשונה, רוב הזוגות כבר סיימו, אבל תנסו למצוא בימינו אשה לא עצובה. 

לא  ואם  מהשכנים,  אז  מהם  לא  ואם  מהילדים,  אז  מבעלה,  עצובה  לא  היא  אם 

מהשכנים אז מהבריאות, ואם לא מזה אז מהמצב הכלכלי וכו'. בנוסף לכך, בדורנו 

חינוך הילדים הופך להיות קשה מיום ליום. החוצפה, המתירנות, הרחוב, המדיה, 

את  מְפרִֶים  והם  לחינוך,  עיקריים  מפריעים  להיות  הפכו  אלה  כל  גיל ההתבגרות, 

אחידה  דעה  יגבשו  ולא  ביניהם,  ישוחחו  שלא  זוג  בני  בבית.  והשמחה  השלווה 

לפגוע  וחלילה,  חס  בכך,  להרגיש  בלי  יכולים,  והכוונתם,  הילדים  חינוך  בנושא 

בחינוכם. ולכן, חוץ משיחה על הזוגיות, חובה לשוחח גם על חינוך הילדים.

להתחתן כל יום 
מחדש  

הרה"ג אבנר קאווס שליט"א

תשובה: העיקר שידקדק באותיותיה, לא הניגון, יש שבא נח ויש נע, יש דגש ויש רפה, יש מלעיל ויש מלרע, וצריך ליזהר לא להחליפם. ידקדק בטעמים ככל יכולתו, 
ולדוגמא רבים אומרים "שמע". וצריך לומר ש-מע, ש נעה, אחד, לא יאמר אאאא-חד, כי בגמרא אמרו שלא ישמע אי-חד, כלומר חלילה לא אחד, ד של אחד רפויה ולא 
דגושה, כי נשמע אחדדד, ד כמו בצירי, גם בתיבת ואהבת, רבים טועים ואומרים ואהבת, ומרימים את אות ת'. וצריך לומר וא-הב-ת. וכן הניגון שגור בפי רבים בניגון קדמא 

שופר הולך זקף קטן, וזו טעות מפורסמת, כי צריך לנגם ואהבת שופר הולך זקף קטן, את השם אלקיך, טרחא פסיק, השם אלקיך, שופר הולך אתנח.

הרה"ג בן ציון מוצפי שליט"א

שאלה: האם ילד מתחת לגיל 13 שיושב בתיבה עם שליח ציבור יכול לומר את קריאת שמע 
בקול במקום שליח הציבור בתפילת שחרית של שבת והילד קורא יפה את קריאת שמע?

בחזרתם  אלא  הגומל  מברכים  שאין  יש  פרסה,  שיעור  לעיר  מעיר  הנוסעים  א. 

למקומם, אם דעתם לחזור בתוך ל' יום. וכן הנוסעים להשתטח על קברי הצדיקים, 

ושוהים שם יומיים או שלשה, ]ונסעו שיעור פרסה או יותר[, יש שאין מברכים הגומל 

עד שישובו למקום מגוריהם. אולם המנהג הוא לברך הגומל כשנוסע לחו''ל אם 

ועולים לתורה בשבת, או בשני וחמישי, ומברכים הגומל  ימים,  מתעכב שם כמה 

בהיותם בחו''ל, ואחר כך כשחוזרים לארץ, חוזרים ומברכים הגומל על דרך החזרה. 

ב. הטס במטוס שיעור שעה ושתים עשרה דקות, כשמגיע למחוז חפצו לשלום 

יברך ברכת הגומל, אף על פי ששדה התעופה קרוב למקום מגוריו, שגם זה בכלל 

הנוסע  וכדין  אינו מברך,  זה,  מזמן  באוירון פחות  ואם טס  ודרכים.  הולכי מדברות 

במכונית מהירה, שאם שהה בדרך פחות משיעור שעה וחומש, אינו מברך הגומל, 

אף אם באוטובוס שיעור הנסיעה הוא שעה וחומש. והטס באוירון הליכה וחזרה 

בו ביום, ובצירוף ההליכה והחזרה יש שיעור שעה וחומש ששהה בטיסה, מברך 

הגומל, בשם ומלכות. והדין כן גם באשה. 

ג. חיילים הצונחים ממסוק וכדו', ורוצים לברך אחר כך ברכת הגומל, כדין הנוסע 

במקומות ששכיח בהם ההיזק, שמברך אפילו פחות משיעור פרסה, יש להם על 

מה שיסמוכו. 

ד. בכל חולי צריך לברך, אפילו אינו חולי של סכנה, ולא מכה פנימית, כל שעלה 

למטה וירד, צריך לברך. ואין צריך שיהיה רתוק למטתו שלשה ימים, אלא כל שהיה 

רתוק למטתו חייב לברך הגומל כשיתרפא. ולכן פצועי תאונת דרכים שנפלו למשכב, 

צריכים לברך הגומל לאחר שיבריאו. וכל שכן מי שהיה חולה בכל גופו שכיוצא בו 

מחללין עליו את השבת על ידי גוי, שצריך לברך הגומל. אולם מי שחש בראשו, או 

ולכשחלפו הכאבים אינו  ולא נפל למשכב, אין זה בכלל חולה,  במעיו, או בשיניו, 

מברך הגומל. אלא אם כן היה לו חום. 

ה. חולה עינים שיש בעיניו ציר או דמעות, או מוגלה, וסובל מכך, לאחר שנתרפא 

מברך הגומל בשם ומלכות. ואפילו אם לא עלה למטה. ומי שעבר ניתוח בעיניו, אף 

שלא הוצרך לאישפוז, צריך לברך הגומל. 

ו. מי שעבר ניתוח שבר, או טחורים, וכדומה, וכן כל ניתוח מן החלל ולפנים, לאחר 

שנתרפא צריך לברך הגומל.

דיני ברכת הגומל

הראשל"צ הרה"ג יצחק יוסף שליט"א

 בימי שני בימי שני הקרן  הקרן 77 פ"ת  פ"ת שיעורי כבוד מו"ר הרה"ג רפאל זר שליט"א שיעורי כבוד מו"ר הרה"ג רפאל זר שליט"א מתקיימיםמתקיימים
בשעה בשעה 20:1520:15

  בימי שלישי בימי שלישי סעדיה חתוכה סעדיה חתוכה 7070 יהוד    יהוד   

בשעה בשעה 20:4520:45
  בימי חמישי בימי חמישי  ר' יוסף קארו  ר' יוסף קארו 33 אור יהודה אור יהודה

בשעה בשעה 21:4521:45



תיקון פדיון הנפש המסוגל לכל הישועות הנערך על ידי מו"ר הרה"ג רפאל זר שליט"א 

תשובה: רזיאל המלאך: ובכן ידוע שספר זה מורכב בין היתר מספריו 

המו"ל  שפרסם  כמו  ולא  המלבוש,  וספר  רזא  סודי  הרוקח  בעל  של 
300 שנה שזהו ס' רזיאל של אדם הראשון  בהוצאה הראשונה לפני 
המוזכר בזהר )תיקון נ"ז ובזהר חדש צו:([, ושם בס' המלבוש כתב: "אף 
ינצל  בוודאי  כספו  אצל  גנוז  בביתו  רק שהוא  בו  ללמוד  זוכה  מי שאין 
כתב  )תע"ח(  מוהר"ן  חיי  אלא שבס'  והשבר"  השוד  ומן  מן השריפה 
שנתן  הספר  זהו  ולא  הראשון,  מאדם  אינו  רזיאל  ספר  בזה''ל: 

וכבר  מהשריפה,  להציל  כוח  בו  ואין  הראשון,  לאדם  המלאך 

אירע שהספר עצמו נשרף. לסיכום עין רואה מפורש מדברי חיי 

הגאון  לנו  אמר  גם  ומה  נכונה  אינה  הנ''ל  שהשמועה  מוהר''ן 

וזיופים שהשתרבבו  הרב מוצפי שליט''א שיש הרבה שיבושים 

בספר הקדוש הזה במהלך השנים, ואין כאן המקום להאריך בזה 

עוד...

 

שאלה: מי חיבר את ספר רזיאל המלאך ואם נכונה השמועה 
שמועיל הספר להינצל משריפה ?

המוסר שמאחרי המילים | אפר רגליהם

הנה, מספרת הגמרא: "שמעון העמסוני היה דורש כל "את"ים שבתורה, 

וכך הולך ודורש כל "את" ו"את", כיוון שהגיע לפסוק "את ה' אלהיך תירא" 

פרש. הוא פורש "מהפרוייקט" שהוא השקיע עליו את כל חייו! הוא אומר 

לתלמידיו, רבותי, מחילה מכבודכם אך הכלל שלי לא תקף. יש פעם אחת 

יתכן להשוות  וה"את" הזה לא מרבה שום דבר! שהרי לא  שכתוב "את" 

'כבוד' של מישהו לכבודו של מלך מלכי המלכים... אין מה לרבות מפסוק 

זה, ולכן אני חוזר בי!!! שיהיה לכם כל טוב.

ואז הגיעה רבי עקיבא ואמר, רגע! רגע! אם יש תלמיד חכם כזה, שמוכן 

צריך  אזי  אמת!  תורת  האמת,  שזו  בגלל  הכל  חייו',  'פרוייקט  כל  על  לוותר 

להתיירא מתלמידי חכמים בדיוק כשם שצריך להתיירא מהקב"ה!

לחפש  חכמים,  לתלמידי  ולהתקרב  לנסות  לטרוח  נשאף  אנחנו  אף  לכן, 

"והֱֶויֵ  וזהו  חייהם  דרך  את  ולהכיר  איתם  לדבר  מהם,  ללמוד  הזדמנויות 

מִתְאַבקֵּ בעֲַּפרַ רַגלְיֵהֶם" זהו הטורח להזיז את העפר בכדי ליצור לו מקום 

ישיבה נוח על הקרקע בקרבת החכמים שיוכל לשבת ביישוב הדעת, וע"י כך 

יוכל לשתות בצימאון את דבריהם.

שאלה:  האם מותר להתפלל במקום שיש ריח צואת פרות ובהמות 

ולולים ומה עושים במקומות שהם מצויים כגון מושבים וכדומה?

תשובה: אם יש להם ריח רע יש להרחיק מהם מלפניו כמלא עיניו 
כל  אויר  מטהר  להתיז  מועיל  וכן  הריח.  שכלה  ממקום  ומאחריו 
שהם ברשות אחרת, ואם אין לו מטהר אויר אסור להתפלל, ואם 

התפלל אינו חוזר אלא רק על קריאת שמע בלא ברכותיה.   

מהמתפללים  אחד  כל  או  חזן  או  קורא  לבעל  מותר  האם  שאלה: 
להתפלל עם סנדלים או נעלי אצבע ללא גרביים?

כשעומדים  ואף  ללכת  רגילים  המקום  אנשי  שכך  במקום  תשובה: 
בפני אנשים מכובדים, מותר הדבר, ואף השליח ציבור או הקורא 
מותר לו להתפלל ולקרא בתורה בצורה זו בשוני מבגד קצר ששליח 
יותר משאר המתפללים,  ציבור והבעל קורא חייבים להקפיד בזה 
הציבור  כבוד  משום  וגם  המקום  כבוד  משום  גם  מאוד  ראוי  אבל 

שיהיה עם גרביים או מנעלים המכסים את כל כפות רגליו. 

הרה"ג אליהו חי אביטן שליט"א הרה"ג בנימין חותה שליט"א

פינה חדשה

למסירת שמות לפדיון: 03-9091313
karvenu3@gmail.com 050-9091520 :לשליחת סיפורי ישועות 

גם הישועה שלך תוכל להופיע כאן!!!  

אחותי מאז ומתמיד סבלה בצורה קשה מפחד גבהים. הדבר התבטא בכך שלא הייתה מוכנה לעלות במעלית בשום אופן אפילו אם היינו צריכים להגיע לקומה 
20, היו לוקחים אותה על הידיים דרך המדרגות. הוריי )שאינם שומרים תורה ומצוות( לקחו אותה לכל הפסיכולוגים המומחים ביותר בתחום אך לא היה שיפור 

במצב כלל. אני ביקשתי מהוריי שניסו פעם אחת לקחת אותה לרב ולהתייעץ מה לעשות. בסופו של דבר הוריי הסכימו, וכשהייתה בת שש בערך הגענו לרב.. 
הרב עשה תיקון פעם אחת וכבר ראינו שיפור. פעם שנייה באנו לרב והרב עשה תיקון בשנית והמצב היה הרבה יותר טוב. בפעם השלישית בס"ד הכל עבר 

לגמרי! הרב הצליח במקום שטובי הרופאים והפסיכולוגים נכשלו.


